

EDITORIAL

There is an undisputed need for a Canadian scientific journal -- like **Nursing Papers** -- that publishes research reports and well-researched articles in the nursing sciences. Readers of **Nursing Papers** appreciate the efforts that the editorial and review committees and some university nursing schools have made, not just to improve the journal's quality, but also to ensure its survival.

In the Fall, 1985 editorial, Dr. Mary Ellen Jeans presented three possible ways of helping **Nursing Papers** out of its current financial crisis. The most promising option suggested depends heavily on the support of the entire university community to increase subscriptions and make the journal known to a wider public. It seems that this solution has already been tried and has brought disappointing results. But might it not be possible (and more fruitful) to use the university community as a base for closer association between the journal and the Canadian Association of University Schools of Nursing (CAUSN)?

One of the goals of CAUSN is to promote the free flow of information about nursing among its members. Another of its goals is to make the public more aware that education in nursing at the university level can contribute to the development of health care in Canada. In nursing schools throughout Canada, research activities and publications are on the increase. Canada's nursing profession has its own specific characteristics, and its development is also taking a particular orientation. More than ever before, there is a need for exchange of information on the major issues confronting the university schools -- issues concerning education, research, development of teaching faculties, university organization, etc.

As education in nursing moves to the university level, CAUSN is being called upon to broaden the scope of its role, responsibilities, and activities. The CAUSN quarterly bulletin just barely manages to give adequate coverage of the information needed by members of the profession. The Association needs to become more visible. Could publication of an official journal help CAUSN attain its goals? By the same token, could a joint effort CAUSN-**Nursing Papers** give new life to this publication. Why not give this fourth option the serious consideration it deserves?

Marie-France Thibaudeau

ÉDITORIAL

Personne ne remet en cause la nécessité de la publication d'une revue scientifique en sciences infirmières au Canada. Les lecteurs de **Perspectives en nursing/Nursing Papers** sentent les efforts que les membres du Conseil de rédaction, le Comité de lecture et certaines écoles universitaires ont faits, non seulement pour élever le calibre de la revue consacrée à la publication de rapports de recherche et d'articles de fond en sciences infirmières mais aussi pour l'aider à survivre.

Dans l'éditorial de l'automne 1985, Dr. Mary Ellen Jeans présentait trois options possibles pour sortir la revue **Perspectives en nursing** de l'impasse financière qui la menace. L'option qui semble la plus acceptable dépend, dans une large mesure, de toute la communauté universitaire: celle de supporter la revue par un plus grand nombre d'abonnements, de la faire connaître et de la faire vendre au plus grand nombre à l'extérieur de cette communauté. Il semble que l'on ait déjà essayé cette solution mais qu'elle ne rapporte jamais tous les résultats escomptés. Partant de ce point d'ancrage qu'est la communauté universitaire est-il possible d'associer plus étroitement la revue à l'Association canadienne des écoles universitaires de nursing (Canadian Association of University Schools of Nursing)?

Un des buts de l'ACEUN est de favoriser les échanges des connaissances en nursing entre les membres de l'Association. Un autre but est de sensibiliser le public à l'idée que l'enseignement du nursing au niveau universitaire peut contribuer au développement des services de santé du Canada. On observe que les activités de recherche et les publications dans toutes les écoles augmentent. La discipline infirmière a, au Canada, des caractéristiques qui lui sont particulières et son développement prend aussi une orientation qui lui est propre. Plus que jamais, des échanges sont nécessaires sur les grandes questions auxquelles les écoles universitaires font face, les questions d'éducation, de recherche, de développement du corps professoral, d'organisation universitaire, etc.

À cause du mouvement de l'enseignement infirmier vers la formation universitaire, l'ACEUN est appelée à voir son rôle, ses responsabilités et ses activités prendre de l'ampleur. Le Bulletin trimestriel de l'ACEUN suffit à peine maintenant à inclure les renseignements pertinents au corps professoral. L'Association doit augmenter sa visibilité. Une revue officielle peut-elle contribuer à atteindre, du moins en partie, les buts de l'ACEUN? En retour, l'association ACEUN-**Perspectives en nursing** peut-elle permettre à la revue de prendre un essor nouveau? Pourquoi ne pas étudier sérieusement cette quatrième option?

Marie-France Thibaut